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                             IZVEŠTAJ SA FIVB  WORLD GRAND PRIX 2014 
                             Grupa H,   Rusija – Kalinjingrad, 15-17.08.2014 
 
 
Nakon Evroligaške utakmice koju sam sudio u Grčkoj u drugoj nedelji jula, mislio sam da 
je za mene međunarodna sudijska sezona završena, odnosno tih dana je stiglo CEV  
delegiranje za ligu šampiona, stigle nominacije za sezonu 2014/2015... odmor do 
novembra. 
 
Međutim, potpuno iznenađujuće, u kasnim večernjim časovima, zvoni telefon... poziv iz 
inostranstva... zovu iz FIVB, saopštavaju mi da sam nominovan, te  treba već za dva da 
putujem i da će me o svim drugim detaljima obavestiti preko federacije. 
 
Pogledam na sat ...vidim 22.30 h... pomislim da nije neka  greška... ko delegira subotom 
tako kasno…? 
 
Nedugo zatim... stiže potvrda od Ćuse, sa instrukcijama šta treba sve da uradim… u 
naredna 24 h…  treba obezbediti  kartu, spremiti se za put, pripremiti se za učešće na tako 
velikom turnuru. 
 
Na turniru su učestvovale reprezentacije Rusije, Italije, Turske i Nemačke. Predsednik 
žirija je bio gospodin Slobodan Milošević, ispred sudijske komisije FIVB je bio gospodin 
Songsak iz Tajlanda, član Sudijske komisije FIVB i predsednik Azijske sudijske komisije. 
 
Sudije: Susana Maria Rodriguez Jativa (ESP), Hae –Yoeun Sung (KOR), Cedric Sze Lai 
Chung (HKG) i ja, koji sam došao na otkaz kolege iz Portugala, koji je imao zdravstvenih 
problema. 
 
Rezervni sudija je bila koleginica Olga Zaharova (RUS), Referee manager Andrey Zenovic 
(RUS). 
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U Kalinjingrad sam stigao kasno uveče, sa danom zakašnjenja u odnosu na službene lica. 
Sutradan ujutro smo imali sastanak, koji je započeo testiranjem, a nakon toga prezentaciju 
„video check“ kao i  malu obuku u vezi sa „glasovnom komunikacijom“ između sudija 
tokom utakmica...tzv. “VOKERO voice communication“. 
 
Da vas ne bih davio sa pričom o dnevnim inspekcijama hale, koje smo imali svaki dan do 
početka turnira… imali smo još dva sudijska sastanka, prvi kada smo dobili nominacije i 
drugi –poslednjeg takmičarskog dana, kada smo radili analizu utakmica od prethodna dva 
dana. 
 
Sastanci su trajali veoma kratko, uglavnom se priča odnosila na situacije u  kojima je 
tražen „video check“, kao i  nove instrukcije koje se odnose na drugog sudiju. 
Puno mi je značilo to što sam do ovog turnira imao priliku da sudim po novim instrukcijama 
– tačnije, sudio sam šest utakmica. 
 
U predstavljanju novina koje se odnose na drugog sudiju, gospodin Songsak je davao 
sledeće savete: 

 iako je drugi sudija sad neaktivniji u smislu pokazivanja, on/ona je zadržao/la svoje 
odgovornosti za dosuđivanja, sada je još teže 

 voditi računa o tehnici kretanja – po novom imamo više vremena da zauzmemo 
poziciju i ostavimo lepu sliku o sudijskom kolegijumu 

 koristite glasovnu komunikaciju na kraju nadigravanja, imate sada mogućnost, ne 
ostavljate nikome prostor da vidi vaš pomoćni znak 

 ako si siguran u odluku iz svoje nadležnosti, ne plaši se da pokažeš, ne plaši se da 
pomogneš prvom sudiji... možda će na tebe biti ljuti tog trenutka, ali će te i više 
ceniti 

 ne ostavljaj prostor timovima, gledaocima… da budeš po set-dva „šetač“ koji ništa 
ne pokazuje - dosuđuje, nego budi aktivan, tako ćeš biti bolje spreman da dosudiš 
grešku. 

 
Moj utisak je da je po novim instrukcijama drugom sudiji dosta teže:  
 

 ono što smo ranije imali kao situaciju da vidimo samo mi (pa ne dosudimo): sada je 
sa video proverom omogućeno timovima da bukvalno najtanji dodir mreže, prelaz 
srednje… linije provere i dokažu da je greška postojala 

 

 zahteva se veća koncentracija u odnosu na ranije - ako je nema, kasnićemo u 
dosuđivanju greške, što u određenim situacijama može  dodatno da zakomplikuje. 

 
Za mene  je bilo iznenađujuće kada sam video da su sve četiri reprezentacije koje su 
učestvovale na turniru imale po dva svoja skauta u publici (jedan iza prvog sudije, drugi iza 
drugog) i u kritičnim situacijama u toku nadigravanja ili nakon nadigravanja, treneri su se 
okretali prema njima, pa su na osnovu vizuelne konsultacije tražili video proveru – u većini 
situacija su bili u pravu.  
 
Ovo jasno ukazuje na to da je na nama još veća odgovornost, te da za svaku akciju 
moramo biti maksimalno spremni. 
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Takođe, smatram da „video check“ i glasovna komunikacija između sudija znatno pomažu 
sudijama u kritičnim situacijama, u određenim momentima skidaju pritisak kako sa sudija 
tako i sa utakmice.  
 
Na turniru sam sudio sledeće utakmice: 
 
RUS -ITA  3-1  II sudija  ocena  94.7  
RUS –TUR 3-1  I sudija ocena  95.0 
ITA-TUR  1-3  II sudija  ocena  95.3 
 
Veoma sam srećan što sam dobio priliku da učestvujem na ovako značajnom i velikom 
turniru, sa kojeg sam doneo novo iskustvo i nove prijatelje. 
 
Hvala OSS i UOSS što su mi omogućili učešće, kao i  na ukazanom poverenju .    
 
Sportski pozdrav, 
 
Ivan Lazarević 
  
    
   
   
 
    
 

 


